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P R O C E S –V E R B A L 

încheiat azi 26 noiembrie  2021 
 

Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  
Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 216/19.11.2021 a convocat 

Consiliul Local al comunei Batos , judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 
26.11.2021, ora 13.00, desfasurarea sedintei facandu-se cu respectarea masurilor de 
distantare sociala astfel incat sa fie evitat, pe cat posibil, contactul direct intre persoane 

si cu respectarea masurilor care se impun cu privire la respectarea regulilor de 
disciplina  sanitara. 

 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-
AUREL, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, MARCUS 
IOAN, ONOFREI DANIELA,  TODEA MARIA, URBAN WALTER-MICHAEL . 

ABSENTI: COSTA ALIN-DUMITRU, TAMASAN EMIL-CORNEL. 
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie Marcela, 
doamna inspector Lepadat Loredana. 

Participa domnul  Vizi Ioan. 
Doamna secretar general al u.a.t. Batos -  sunt prezenti 11 consilieri, astfel 

potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal constituita. Toate 
punctele inscrise pe ordinea de zi sunt insotite de documentele prevazute de Codul 
administrativ.  

Domnul presedinte de sedinta Andone Teodor – doamnelor si domnilor colegi 
bună ziua. 

In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 

aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 29.10.2021 daca sunt 
completari, modificari, adaugiri?cine este pentru, impotriva, abtineri? si se voteaza in 

unanimitate cu 11 voturi pentru si  2 absenti ( Costea, Tamasan). 
Domnul presedinte de sedinta Andone Teodor – prezintă ordinea de zi, cu 

mentiunea ca la punctul 8 nu avem Cereri, astfel punctul 9 Diverse va fi pct. 8.  
Domnul preşedinte cine este: Pentru? Impotrivă? Abțineri? Vot 11 pentru. 

 

O R D I N E     D E    Z I 
 

1. Proiect de hotărâre privind însuşirea Acordului de cooperare privind organizarea şi 

exercitarea activităţii de audit public intern. 
Initiator: primar Cotoi Dumitru 
Pr. de hot.:Comisia economica, juridica, invatamant  

2. Proiect de hotărâre privind acordarea sprijinului financiar pentru unitati de cult  - 
Parohia Evanghelica C.A.  Dedrad si Parohia Evanghelica C.A Uila, in anul 2021. 

Initiator: primar Cotoi Dumitru 
Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 

3. Proiect de hotarare privind rectificarea Bugetului Local al comunei Batos pe anul 

2021. 
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Initiator: primar Cotoi Dumitru 
Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 

4. Proiect de hotarare privind trecerea unor imobile din domeniul public in domeniul 

privat al comunei Batos, precum si actualizarea si completarea Inventarului bunurilor 
care alcatuiesc domeniul privat al comunei Batos.  

Initiator: primar Cotoi Dumitru 

Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 
5.Proiect de hotarare privind implementarea proiectului „Achiziţionare de echipamente 

şi materiale PSI pentru dotarea Serviciului Voluntar pentru Situaţii de Urgenţă al 
comunei Batoş”. 

Initiator: primar Cotoi Dumitru 

Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 
6.Proiect de hotarare privind aprobarea organigramei şi a statului de funcţii din cadrul 
aparatului de specialitate al primarului comunei Batos, județul Mures. 

Initiator: primar Cotoi Dumitru 
Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 

7. Proiect de hotarare privind modificarea anexei nr. 2 la Hotararea Consiliului Local 
Batos nr. 40/31.07.2017. 

Initiator: primar Cotoi Dumitru 

Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 
8. Diverse. 

si se voteaza in unanimitate cu 11 voturi pentru, 2 absenti ( Costea, Tamasan). 
Punctul 1.  

1. Proiect de hotărâre privind  însuşirea Acordului de cooperare privind 

organizarea şi exercitarea activităţii de audit public intern . 
Domnul primar Cotoi Dumitru – se solicita de mai multa vreme de catre Curtea de 

Conturi, pana la urma asa si prevede legea, ca in cadrul autoritatii sa avem un audit 

intern, avem in organigrama postul de auditor cu ½ norma, am incercat chiar prin 
asociatia GAL-ului sa angajam un astfel de audit. Acum am gasit in cadrul unei 

asociatii care este formata din mai multe comune de pe Valea Muresului,contributia 
lunara fiind in cuantum de 2500 lei. Auditorul isi va desfasura activitatea ori de cate ori 
va fi nevoie la primarie 

Domnul consilier Fulop Domokos – cum am vorbit si inainte de sedinta, orasele 
suntb separat de acest audit, darv mai sunt comune aici, de exemplu comuna Alunis, 

care nu figureaza in zona noastra de aderare. Scrie aici ca partile ar trebuisa se 
intruneasca cel putin odata pe an. Eu zic ca este foarte putin pentru a pune la punct 
lucruri care o sa fie pe parcurs. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – partile inseamna in asociatie, noi, ca si 
reprezentanti ai u.a.t-ului, dar auditorii de cate ori este nevoie.    

Domnul consilier Marcus Ioan – asta presupune un abonament, un numarv de 

interventii? Pe urmatoarele le platesti, pentru orice solicitari se va apela la angajatii din 
primarie.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu sunt alte costuri suplimentare. 
Domnul presedinte de sedinta Andone Teodor  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi pentru si 2 

absenti ( Costea, Tamasan). 
Se adopta hotararea nr. 59 din 26.11.2021 privind însuşirea Acordului de 

cooperare privind organizarea şi exercitarea activităţii de audit public intern. 

Punctul 2. 



2. Proiect de hotărâre privind acordarea sprijinului financiar pentru unitati de 
cult  - Parohia Evanghelica C.A. Dedrad si Parohia Evanghelica C.A Uila, in 
anul 2021. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – la inceputul anului cand ati aprobat bugetul pentru 
anul 2021 am fost informat de catre parintele evanghelic ca va veni cu o solicitare 
dar au ajuns mai tarziu. Pentru cele doua obiective, biserica de la Uila si de la 

Dedrad,  detin autorizatii de construire pentru reabilitare iar pentru Dedrad stiu ca 
au si fonduri europene. Pentru deontare va depune tot ceea ce este necesar.  

   Domnul presedinte de sedinta Andone Teodor – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi pentru si 2 
absenti ( Costea, Tamasan). 

Se adopta hotararea nr. 60 din 26.11.2021 privind acordarea sprijinului financiar 
pentru unitati de cult  - Parohia Evanghelica C.A.  Dedrad si Parohia Evanghelica 
C.A Uila, in anul 2021. 

Punctul 3. 

3. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului Local al comunei Batos pe 
anul 2021. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – am uitat sa intreb ceva, la cap. 70.02 la Titlul II, 

la bunuri si servicii, acolo este alte bunuri si servicii pentru intretinere din care 
lucrari de inregistrare sistematica de 160.000 lei, astia pentru ce sunt?  
Doamna inspector Lepadat Loredana – pentru inregistrare sistematica. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – pentru cadastrare gratuita. Mai este dupa 
ultima virgula prestari servicii si consultanta fond funciar 66.000. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – pe parcursul anului 2021 am incheiat un nou 
contract de finantare cu OCPI prin care ne asigura finantarea pentru a continua ce 
lucram noi de cativa ani, intocmirea planurilor parcelare si prima intabulare, si 

acum se lucreaza pe anumite sectoare. Pentru ceea ce intreaba doamna Onofrei, pe 
parcursul anului avem nevoie de ridicari topografice, carti funciare, pentru diferite 

proiecte, un exemplu e proiectul peentru dotarea caminelor la care a trebuit sa 
depunem carti funciare si ridicari topo vizate de cadastru, la zi.   
Doamna consilier Onofrei Daniela – sumele astea exact pentru aia sunt, nu ar trebui 

sa se regaseasca altundeva? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in bugetul local. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – da, in bugetul local dar nu m-I se pare a fi ce ne 

explicati dumneavoastra. Atunci o sa revin la Diverse cu o intrebare. 
Domnul consilier Abos Ferencz – la agricultura, silvicultura, cheltuieli cu bunuri si 

servicii – urs brun , ce inseamna asta?  
Domnul primar Cotoi  Dumitru – avem obligatia de a avea un contract cu asociatiile 
de vanatoare ca in cazul in care pe raza comunei Batos, in intravilanul localitatilor 

avem o problema cu ursul sa solicitam interventia respectivelor asociatii si a altor 
factori implicati intr-o astfel de actiune. Trebuie sa avem prevazuta o suma de bani 

pentru a incheia contractual. Sper sa nu avem nevoie. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar nu intra in obligatia lor? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – intravilanul nu, e destul de complicat. 

Domnul consilier Abos Ferencz – banii se aloca numai in caz de interventie? 
Domnu primar Cotoi Dumitru – da. 
Doamna inspector Lepadat Loredana - se platesc. 

Domnul consilier Fulop Domokos – la cap. VIII, la protectia mediului , canalizare si 
tratare ape reziduale, aici este trecuta sat Batos, Dedrad, Goreni, Uila si in 

paranteza este trecut PNI Anghel Saligny, deci si satul Uila o sa se bage la canalizare 



sau ramane cum am stabilit data trecuta cu asfaltare.  De ce nu se poate faca statia 
de epurare la Goreni care este intre Dedrad si Batos si nu o sa fie asa traseu lung? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – ramane asa cum ati stabilit, am si depus proiectul, 

suntem declarati ca fiind eligibili pe  toate trei, ramane ca pentru satul Uila in ceea 
ce priveste canalizarea sa procedam la o extindere, asa cum am facut si cu apa.  
Pentru ca ar insemna sa pompeze tot ce e in Dedrad. 

Domnul consilier Fulop Domokos – nici Goreniul nu e mai sus. Dar atunci din Batos 
trebuie sa pompeze 7 km.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – e justificat prin lucrari topografice.Nu vreau sa 
comentez datele tehnice stabilite de specialisti. O sa ii intrebam pe ei cand o sa vina 
sa faca proiectul tehnic.  

Domnul consilier Marcus Ioan – asta e un proiect care se face cum l-i se cere. Nu 
cred ca s-au facut ridicari topo si ridicari de nivel acuma, pentru proiectul asta. Nu 
s-au alocat sume pentru asa ceva.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – a fost facut mai dinainte, pe toata comuna si e 
actualizat. 

Doamna inspector – inainte sa supuneti la vot, domnu primar, propun alocarea 
sumei de 20.000 lei pentru culte. Propun cuprinderea sumei la capitolul Cultura –
religie, care va fi cuprinsa prin diminuarea Bunurilor si serviciilor de la Locuinte, 

Servicii si Dezvoltare Publica,  de la Titlul II Bunuri si servicii de la Reparatii 
curente.  

Doamna secretar – se voteaza modificarile impreuna cu bugetul, pentru ca inca nu 
s-a supus la vot bugetul. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in plus fata de propunerea proiectului de rectificare 

a bugetului este alocarea sumei de 20.000 parohiilor evanghelice Uila si Dedrad, 
este o modificare fata de ce aveti dumneavoastra in proiect. 
Domnul consilier Marcus Ioan – e o incurcatura, este vorba despre ceva cu care am 

fost toti de acord sa se aloce, pe buget eu unul nu o sa votez atata timp cat avem ca 
prioritate construirea unei primarii noi.  

Domnul consilier Abos Ferencz – nu trece, fiind de acord cu punctul 2 sunt obligat 
sa votez bugetul per total. Nu are rost sa ne ascundem dupa deget.    
Domnul consilier Marcus Ioan – se consemneaza cu obiectiuni, nu? 

Doamna secretar general–  avand in vedere diferitele opinii as vrea sa va aduc la 
cunostinta ca in aceasta propunere de rectificare de buget este prevazuta suma ncesara 

pentru acordarea ajutorului de incalzire, a cetatenilor comunei care beneficiaza de 
acest ajutor in baza Legii nr. 226/2021. Va trebui sa comunicam AJPIS ca avem suma 
cuprinsa in buget. 

Domnul consilier Marcus Ioan – vedeti cum se complica lucrurile cand nu se fac asa 
cum trebuie. Dar asta e o problema a noastra, facem ce vrem, cand vrem si cum vrem. 
Impotriva votam la niste lucruri care consideram ca nu sunt prioritati.  

Domnul consilier Abos Ferencz – domnu viceprimar de unanimitate ne-am saturat, 
atunci nu te-ai putut impotrivi. Eu votez dupa constiinta mea. Nimeni nu mi-a explicat 

ca prin votul de astazi faci aia sau nu faci aia.  
Domnul consilier Marcus Ioan – trebuie sa intelegeti ca nu mai puteti sa faceti cum 

vreti, la un momentdat lucrurile trebuie sa se faca cum trebuie.  

Domnul presedinte de sedinta Andone Teodor – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii supun la vot propunerea executivului cu modificarile aduse si se voteaza in 
unanimitate cu 11 voturi pentru, 2 absenti ( Costea, Tamasan). 

Se adopta hotararea nr. 61 din 26.11.2021 privind rectificarea Bugetului 
Local al comunei Batos pe anul 2021. 

Punctul 4. 



4. Proiect de hotărâre privind trecerea unor imobile din domeniul public in 
domeniul privat al comunei Batos, precum si actualizarea si completarea 
Inventarului bunurilor care alcatuiesc domeniul privat al comunei Batos. 

Doamna secretar general – este lucrarea de dezmembrare aprobata de catree 
dumneavoastra, s-a finalizat procedura notariala si notarea in CF, see propune trecerea 

in domeeniu privat urmand a se atribui peentru construire casa de locuit. 
Domnul consilier Fulop Domokos – inseamna ca se vor face 2 CF-uri? 

Doamna secretar general – sunt deja 2 CF-uri. 
Domnul presedinte de sedinta Andone Teodor  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului  si se voteaza in unanimitate cu 11 voturi 

pentru, 2 absenti ( Costea, Tamasan). 
Se adopta hotararea nr. 62 din 26.11.2021 privind trecerea unor imobile din 

domeniul public in domeniul privat al comunei Batos, precum si actualizarea si 

completarea Inventarului bunurilor care alcatuiesc domeniul privat al comunei 
Batos. 

Punctul 5. 
5. Proiect de hotărâre privind implementarea proiectului „Achiziţionare de 
echipamente şi materiale PSI pentru dotarea Serviciului Voluntar pentru Situaţii 

de Urgenţă al comunei Batoş”. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – prin intermediul GAL Lut, Sar, Campie din care si 
comuna Batos face parte n-I s-a alocat o suma de 14700 euro, am considerat ca ar fi 

necesar sa achizitionam ceva pentru Serviciul de Voluntariat pentru Situatii de Urgenta 
iar pe viitor sa il putem si autoriza. Am solicitat ISU ce dotare minima trebuie sa aiba 

un astfel de serviciu iar pe baza raspunsului s-a intocmit propunerea pentru dotare. 
Domnul consilier Abos   Ferencz – astea ei le solicita. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – ei au spus ce trebuie sa detinem. 

Domnul presedinte de sedinta Andone Teodor  – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii supun la vot propunerea executivului  si se voteaza in unanimitate cu 11 voturi 

pentru, 2 absenti ( Costea, Tamasan). 
Se adopta hotararea nr. 63 din 26.11.2021 implementarea proiectului 

„Achiziţionare de echipamente şi materiale PSI pentru dotarea Serviciului 

Voluntar pentru Situaţii de Urgenţă al comunei Batoş”. 
  
Punctul 6. 

6. Proiect de hotarare privind aprobarea organigramei şi a statului de funcţii 
din cadrul aparatului de specialitate al primarului comunei Batos, județul Mures. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am mai avut la un momentdat un post de 
consilier al primarului si chiar ne-a servit foarte bine,  cand am ramas descoperiti cu 
un post, in cazul in care este nevoie si cred ca va fi nevoie sa nu ramanem descoperiti. 

Cer o modificare, ca din consilier debutant asa cum este in referatul de aprobare si in 
proiectul de hotarare sa se modifice in referent IA.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – adica? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – adica sa nu trebuiasca sa aiba studii superioare, 

sa poata fi consilierul respectiv si cu studii medii. 

Domnul consilier Marcus Ioan – ce ar trebui sa faca sau care ar fi atributiile 
consilierului? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – multe atributii ar trebui sa indeplineasca un 

astfel de consilier. 
Domnul consilier Marcus Ioan – au mers lucrurile mai bine cand a fost consilier? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – au mers pentru ca atunci am ramas fara 
secretar. 



Doamna consilier Onofrei Daniela – dar un om cu studii medii poate sa 
suplineasca secretarul? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu e vorba de secretar, am dat un exemplu.  

Domnul consilier Abos Ferencz – si ce cheltuieli presupune? 
Domnul consilier Marcus Ioan – desfiintezi un post de muncitor care are de 

lucru. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu desfiintam nici un post, din cele care sunt 
ocupate. 

Doamna secretar general – se transforma postul vacant de muncitor in consilier 
personal.  

Domnul consilier Marcus Ioan – iarasi facem trei cu mapa unu cu sapa. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – interesanta abordare, imi spuneati ca trebuie 
angajati. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar angajati acolo unde trebuie dar postul asta , 

hai sa nu ii spun o beizadea, m-i se pare un artificiu, hai sa mai dai ceva ce nu trebuie 
sa ai . Chiar ne lipseste, noua ne trebuie primarie noua, consilier al primarului, credeti 

ca bugetul mai suporta astfel de incadrari? Credeti ca mai puteti sa mai mariti 
impozitele? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – va opresc aici, spuneti o minciuna enorma si va 

place sa perpetuati minciuna asta. De cand sunt eu primar nu am  marit niciodata 
impozitul decat cu rata de inflatie.  

Domnul consilier Marcus Ioan – si atunci de ce a trebuit coborat anul trecut? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sunt de acord ca l-am redus. Intr-o sedinta 

anterioara ati spus ca trebuie angajat. 

Domnul consilier Marcus Ioan – aveti post unde o persoana face pentru doi, 
posturi unde efectiv e de lucru dar acolo nu scoateti la concurs. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – ce e asa de greu in locul respectiv, unde va 

referiti? Mai greu ca unui muncitor de la salubritate, la gospodarie nu e. 
 Domnul consilier Marcus Ioan – deci asta inseamna ca nu prea cunoasteti ce se 

intampla in primarie. Adica un om care trebuie sa fie zi de zi, unde ar trebui sa fie doua 
persoane si culmea angajezi consilierul primarului, pentru ce, ca altii sa fie in 
concediu? Sincer nu ii vad rostul.  Cred ca daca mergeti pe strada si intrebati daca va 

trebuie un consilier sunt curios cati vor raspunde da , va trebuie. Sunt curios si de aici 
din sala, daca se voteaza cu vot secret cati vor vota pentru asa ceva. 

Domnul consilier Fulop Domokos – eu zic ca daca totusi vreti un consilier al 
primarului ar trebui sa fie cu studii superioare si sa aiba relatii pe la judet, minister. 
Daca luam unul dintre noi ... sa fie un om capabil care a mai lucrat in asa ceva.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – consilierul personal nu va putea sa va 
inlocuiasca decat pe dumneavoastra si pe domnul vice.  

Domnul primar – repet, nu imi trebuie sa ma inlocuiasca nici pe mine nici pe 

domnul vice, suntem aici in fiecare zi.  Se poate intampla sa ramana un post 
descoperit. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – descoperit in sensul ca se inmolnaveste 
cineva? Daca ramane in forma asta de consilier cu studii superioare in cabinetul 
primarului ,  e de 7 pana la 10.000 lei / luna si sporuri.  

Domnul primar vCotoi Dumitru – ce am cerut eu reduce cheltuiala.  
Doamna secretar general – postul respectiv nu are nici un spor. Nu are 7.000 de 

lei, pe urmatorul punct al ordinii coeficientul e de 1,8, sporul de vechime se obtine 

dupa 3 ani. 
 Domnul presedinte de sedinta Andone Teodor   – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea de modificare a domnului primar si se voteaza cu 6 
voturi pentru şi 5 impotriva ( Abos, Fulop, Marcus, Onofrei,  Urban). 



 
Se adopta hotararea nr. 64 din 26.11.2021 privind aprobarea organigramei 

şi a statului de funcţii din cadrul aparatului de specialitate al primarului comunei 

Batos, județul Mures. 
 
Punctul 7 

7. Proiect de hotarare privind  modificarea anexei nr. 2 la Hotararea 
Consiliului Local Batos nr. 40/31.07.2017. 

Doamna secretar general – propunerea este pentru postul transformat din 
muncitor si un post de referent care nu avea stabilit coeficient, ambele posturi sunt 
contractuale, niciuna nu este functie publica.  

Domnul presedinte de sedinta Andone Teodor  – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii supun la vot propunerea executivului  si se voteaza cu 6 voturi pentru si 5 
impotriva (Abos, Fulop, Marcus, Onofrei,  Urban). 

Se adopta hotararea nr. 65 din 26.11.2021 privind modificarea anexei nr. 2 
la Hotararea Consiliului Local Batos nr. 40/31.07.2017. 

 
 Punctul 8 
1. Domnul consilier Urban Walter-Michael – s-a  discutat despre copiii care 

ajung campioni nationali, daca pot fi stimulati pentru merite. 
2. Doamna consilier Onofrei Daniela – am mai multe intrebari din partea 

cetatenilor care sunt interesati, cand se preda reteaua catre Aquaserv, care este stadiul 
rezervoarelor pentru apa din Dedrad si din Batos, daca bazinul din Dedrad are pana la 
urma golire de fund, daca anul acesta s-a spalat bazinul de la Goreni si daca a fost 

anuntata populatia in sensul asta, daca pretul de la apa se va majora, reluam 
intrebarea cu cei 66.000 pentru prestari servicii consultanta intrucat eu nu am regasit 
nicaieri in buget unde ceva sa reflecte contractul de colaborare pe care il are primaria 

cu  angajatorul domnului Cimpean in cadrul serviciului de cadastru. Si tot acolo cand 
se va scoate postul la concurs. In momentul in care vine firma de audit in ce masura 

poate sa controleze compartimentul respectiv daca nu are angajat. Unde in buget se 
regaseste contractul asta ca presupun ca este un contract. Daca stiti cumva in 
momentul de fata care este costul final al trotuarului de la doctorita. Sunt cladiri in 

administrarea primariei care se incalzesc cu lemne? si o sa va spun de ce cand o sa imi 
raspundeti. Am observat ca drumurile din Batos nu sunt in cea mai buna stare, se vor 

mai efectua pietruiri? In primavara cand v-am rugat  frumos sa faceti demersuri pentru 
realizarea unor treceri de pietoni pentru cele doua scoli, copiii sa traverseze in 
siguranta, toata lumea a fost de acord, pana la urma trecerea de pietoni a ajuns sa 

coboare direct in parc, la autorizarea pentru marcarea unei treceri de pietoni chiar 
acolo s-a calculat?nu a ok din punct de vedere al protectiei copiilor, pentru ei au fost.   

3. Domnul consilier Marcus Ioan – si data trecuta am cerut sa ne fie 

comunicat din tot ce s-a ridicat, ce s-a facut, nu s-a dat raspuns la toate, data trecuta 
ati spus ca o sa faceti data viitoare. Un alt punct destul de grav, ca si solutie nu stiu ce 

sa va spun, dar ridic problema, este un om din Dedrad pe care il gasesti pe drum 
incontinuu,  saptamana asta de doua ori era sa dau peste el, merge aproape de mijlocul 
drumului, daca noaptea vine o masina din fata si te orbeste il omori fara discutii. S-au 

facut ceva vizite pe la omul asta sa i se spuna ca se nenoroceste si pe el dar 
nenoroceste si pe altul, ceva trebuie facut s-au internat, nu stiu, nu e treaba mea sa 
dau solutii in momentul asta dar ridica o problema care e una sociala urata. O sa 

dispuneti in consecinta cum se spune la Ministerul de Inteerne. La intrare in Batos pe 
partea stanga nu functioneaza cateva becuri, pe dreapta, de un an puse, mai are 

garantie? Si mai sunt prin sat. S-a inaintat o adresa catre APIA in legatura cu pasunea 
de la Uila, care este situatia.  



Ati deschis subiectul cu minciuna, este o minciuna urata care poate fi foarte urata cu 
consecinte foarte urate. Nu stiu daca toata lumea cunoaste despre casa lui Mariuca 
situatia, eu unul am fost la o sedinta fulger facuta, doamna  Banciu nu cred ca stie in 

momentul asta, nici Walter nu stie, evaluarea la casa era undeva la 30.000 euro. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – la 37.000 euro. 
Domnul consilier Marcus Ioan – nu domnul primar, 30-31.000 euro. Asta e despre 

minciuni, nu e bine sa se minta, ee vorba de bani publici, sa spui ca, sa negociezi pana 
la 42.500 de la evaluarea de 30.000, sunt niste consecinte foarte grave, nu le stiti, 

pentru ca intradevar poate ca pregatirea mea ma ajuta in domeniul asta, in directia 
asta dar va dati seama daca s-ar fi votat in consiliul local vanzarea la pretul asta, va 
dati seama ce ar fi insemnat ca si consecinte, sa existe o reclamatie pe temeiul asta? Va 

dati seama cam cate drumuri faceam la DNA cu totii? Nu va dati seama, nici nu e bine 
sa va dati seama. Va rog frumos, haideti sa facem lucrurile asa cum trebuie. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – domnu Marcus ma acuzati acum de minciuna ca sa 

stiu ce sa raspund la treaba asta. Eu am cu 37.000 euro.    
Domnul consilier Marcus Ioan – de la cine aveti domnul primar? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – de la un evaluator. 
Domnul consilier Marcus Ioan – domnu primar eu nu am adus-o la mine ca imi e jena, 
de la evaluatorul care l-ati dus, facut de primarie,  a zis ca-i 28.500 si fortat il duce la 

30-31.000. Daca sustineti o chestie de genul asta sincer ma abtin, ma gandesc ca eu 
nu am ce sa caut, tara asta ee micuta, regiunea e micuta, oamenii vorbesc, discuta, 

cunosti oameni din intamplare si afli niste lucruri. Daca de data asta am descoperit, 
daca data viitoare o alta afirmatie de felul asta ma face sa votez pentru credeti ca imi 
cade bine sa ma duc la DNA sa dau cu subsemnatul?  

Domnul primar Cotoi Dumitru – dumneavoastra votati numai impotriva, nu va faceti 
probleme.  
Domnul consilier Marcus Ioan – de asta votez, eu am muncit in viata asta, nu am fost 

pus pe o functie.    
Domnul primar Cotoi Dumitru – nici eu nu am fost pus, am fost ales.  

Domnul consilier Marcus Ioan – am inteles, eu nu am fost ales, dar eu, cum se zice, imi 
grijesc spatele.  
Domnul primar Cotoi Dumitru - fiti convins ca si eu. 

Domnul consilier Marcus Ioan – de daata asta ati demonstrat exact contrariul. Va 
fotografiez toata evaluarea si o pun pe consiliu, sa se vada. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – eu nu o sa o fotografiez, eu am documentul.  
Domnul consilier Marcus Ioan – domn primar nu am cuvinte. Sunt surprins pana in 
maduva oaselor, de ce nu ati adus evaluarea facuta sa o prezentati, ati spus ca e 

facuta, e 37.000, nu dna Banciu.  
Doamna consilier Banciu Elena – de ce nu ai adus un document sa ni-l pui in fata. 
Domnul consilier Marcus Ioan – s-a deschis subiectul minciunii, m-i s-a zis mie ca 

mint.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – mintiti ca ridicam impozitele anual. 

Domnul consilier Marcus Ioan – asa a fost intotdeauna cu 20% plus? Va spun ca nu 
prea stiti ce se intampla. Imi pare rau. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – si mie imi pare rau ca suntei din alta lume. 

Domnul consilier Marcus Ioan – eu sunt din alta lume? Poate consilierii vechi isi 
amintesc, eu stiu ca a fost referatul ala vechi de anul trecut, in care scria. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am cerut reducere cu 20%. 

Doamna consilier Banciu Elena – terminam cu jignirile astea? 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar nu sunt jigniri, sunt niste adevaruri.  

Doamna consilier Banciu Elena – orice afirmatie trebuie sa aiba o dovada. 



Domnul primar Cotoi Dumitru – revin un pic la ce ati spus ca e minciuna, referitor la 
impozit, de cand sunt nu primar, consilier, aici e si domnul Vizi, nu s-a marit decat cu 
rata de inflatie, intr-un an nu am vrut sa o aplicam dar am revenit pentru ca am primit 

adresa de la finante, nu se poate sa nu aplicam coeficientul. Repet, niciodata nu am 
marit mai mult. Anul trecut, in sedinta de consiliu am cerut diminuarea cu 20% la 
persoanele juridice. Si am facut treaba asta, am diminuat.  

Domnul primar raspunde 
1. Am avut o intalnire cu antrenorii acestor campioni, am intrebat de ce au nevoie si 

au raspuns ca echipament de sport, au fost la mine si le-am spus ca le luam 
treninguri dar au spus ca au anume de unde le iau, le-am spus sa aduca factura 
sa le putem achita, pana acum nu au adus nimic. Ma voi ocupa sa vad de ce 

marca au nevoie. Am constatat ca sunt vreo patru astfel e campioni.  
Domnul consilier Urban Walter – Michael – pe Casarat, la intrare, neaparat ar 
trebui o trecere de pietoni, m-am oprit sa las copiii sa treaca dar a trecut unul de 

Bistrita pe langa mine de praf ii facea pe copii. 
2. Aquaservul va prelua reteaua de apa atunci cand se finalizeaza rezervorul la 

Dedrad si sa inlocuim contoarele,  care deja au o vechime si nu vor sa preia 
reteaua cu cele vechi. Rezervorul de la Dedrad inca nu a fost dat in functiune dar 
este finalizat, nu stiu ce sa spun despre golire, este autorizat, stiu ca au fata de 

punctul cel mai jos o diferenta, unde e robinetul de golire.  
Bazinul de la Goreni a fost spalat in primavara, nu pot sa spun ca nu ar trebui sa 

il spalam mai des, insa trebuie golit de tot si ar dura doua zile sa il umplem,  
atunci ramane Batosul, Uila si o parte din Goreni fara apa.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – anul asta nu am ramas doua zile fara apa.  

Domnul consilier Gliga Ioan – si cateva zile vine apa murdara. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am primit din partea Aquaserv o adresa prin 
care suntem informati ca pretul apei creste eu zic ca din pretul actual putem sa 

mergem mai departe fara a creste pretul catre populatie.  
Referitor la cei 66.000 lei doamna contabil poate sa va spuna, probabil de acolo e 

platit si domnul.   
Doamna consilier Onofrei Daniela – sa imi spuna doamna contabila unde 
regasesc eu in buget contractul.  

Doamna inspector Lepadat Loredana – la cap. 70.02 locuinte, servicii si 
dezvoltare publica, subcapitol alte servicii..., Titlul II bunuri si servicii, alte 

bunuri si servicii pentru intretinere si functionare, acolo e cuprins contractul.   
Doamna consilier Onofrei Daniela – deci, aici sunt prestari servicii consultanta 
fond funciar, 66.000, cand v-am intrebat mai devreme ati spus ca e altceva.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – e si altceva, doamna Onofrei daca ai impresia ca 
trebuie sa stiu fiecare capitol de unde se plateste o lucrare sau, nu stiu.  
Doamna consilier Onofrei  Daniela – nu distorsionati. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – si care e problema, si treaba asta trebuie facuta.  
Doamna consilier Onofrei  Daniela – foarte bine ca trebuie facuta dar spuneti.  

Domnul consilier Marcus Ioan –spuneti de la inceput, ridicam mana, asa stim 
toti.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – domnule te rog sa votezi impotriva in 

continuare.  
Domnul consilier Marcus Ioan – daca spuneti ca aveti treaba de facut pe cuvantul 
meu, va jur, de aici incolo va ridic mana inainte de sedinta dar nu ne mai luati 

asa.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – cat timp mai tinem acest contract? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – cat este nevoie. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – si cine hotaraste cat este nevoie.  



Domnul primar Cotoi Dumitru – cand ANFP-ul ne va da avizul pentru concurs 
vom organiza concurs. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – dar ati facut? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – mai mult se vor suspenda angajarile.  
Domnul consilier Marcus Ioan – se deschid domnul primar.  Este ordonanta ca se 
pot face angajari. Cred ca de acum doua sedinte o sa vin si doua nu. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – referitor la audit, nu am inteles. 
Doamna Onofrei Daniela – vine auditul si trebuie sa verifice fiecare compartiment 

in parte, la cadastru daca nu este angajat al primariei, functionar sau personal 
contractual, ei pot sa controleze atunci? Este un contract de colaborare. Se 
supun acelorasi reguli ca si compartimentul taxe si impozite?  

Domnul primar Cotoi Dumitru – cine sa se supuna? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – compartimentul cadastru. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar credeti ca pe aia de la audit ii intereseaza 

cine e la cadastru in Batos? 
Domnul consilier Abos Ferencz – nu de cine ci daca poate sa il controleze auditul. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – ei controleaza din punct de vedere financiar. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – pai ati spus ca pentru toate compartimentele 
va fi audit.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – auditul se refera la bugetul local. 
Domnul consilier Marcus Ioan – auditul se refera la actele emise de catre 

primarie.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – din punct de vedere financiar. 
Domnul consilier Marcus Ioan – financiar si legal.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – daca dumneavoastra hotararti ca nu se 
scoate postul la concurs va solicit sa imi trimiteti si mie adresa pe care ati facut-o 
ANFP-ului si va refuza organizarea  concursului. 

Participa doamna Pardutiu Georgeta si domnul Pardutiu Vasile. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – referitor la costul final  nu stiu sa va spun acum 

daca stiam va aduceam documentele.    
Doamna consilier Onofrei Daniela – pentru sedinta urmatoare va rog sa imi faceti 
si mie o copie. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – va rog sa mergeti sa ridicati de la contabilitate, 
eu nu am. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – o sa fac in scris.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – cladiri incalzite cu lemne, desi stiu ca aveti 
suspiciuni, avem cladire incalzita cu lemne,  maasina de pompieri e depozitata 

intr-un garaj care se incalzeste cu lemne.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – unde e gaarajul? La Gostat? Atunci de ce 
iesea tractorul primariei cu remorca cu leemne crapate si mergea catre Dedrad? 

Suspiciuni, luni dimineata la ora 9, treebuia sa fac si poze? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu cunosc treaba asta. Se duce piatra si se 

completeaza.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – matrialul de unde e. 
Domnul primar Cotoi Dumitru - avem contract cu o firma care se ocupa cu asa 

ceva. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – cum se numeste firma si de unde este. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu stiu, te duci la doamne si o sa iti spuna.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – o sa ma interesez, cum se plateste, la tona, la 
mc? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – referitor la trecerile de pietoni, initial a fost intre 
scoli dar a intervenit directiunea scolii si a spus ca nu este normal sa se faca 



acolo pentru ca nu ies copiii printre scoli, pe acolo circula numai cadrele 
didactice, asa ca s-a recurs la marcarea trecerii pe unde este acuma.  
Doamna consilieer Onofrei Daniela – ideea era ca, copiii care vin pe drumul mare, 

sa ii protejezi pe cei care vin din Cusma. Nu stiu ce e asa de greu de inteles. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – mergem pana acolo.  

3. Stiu despre domnul Szabo Peter, i-am facut acte, beneficiaza de ajutor social, am 

crezut ca o sa stea acasa, nu va mai umbla pe la containerele de gunoi, muta 
pubelele de la o casa la alta, le trage pana in Reghin, am anuntat politia, de 

amendat degeaba il amendeaza, beeneficiaza si de ajutorul de incalzire, are o 
problema, undeva, mai mare.  
Domnul consilier Marcus Ioan – va fi cineva care il va lovi. Cred ca e o chestiune 

de timp nu de bani.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – personal ii duc de macare, i-am dus lemne, 
politia la adus acasa. 

Domnul consilier Marcus Ioan – fara acordul tau nu te poate retine nimeni.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – are frate dar nici nu mai vrea sa stie de el. S-au 

adunat persoane dubioase, a vandut tot ce a putut, am mai iesit si i-am alungat, 
isi scoate mizeriile in fata postii, avem probleme cu el ca goleste pubelele si 
ramane gunoiul imprastiat.  

Stiam la iluminat de doua becuri, am sunat la firma si m-i s-a spus ca e o 
problema de contact. Nu asteptati sedinta de consiliu, spuneti-mi si eu dimineata 

sun sa vina sa remedieze.   
Domnul consilier Gliga Ioan – in general dupa ploi se cam oxideaza.  
Domnul consilier Cimpean Vasile – Augustin – in raspunsul primit de la APIA 

sunt persoanele care au beneficiat de subventie. 
Domnul consilier Abos Ferencz – eu am inteles dar am avut o discutie inainte de 
sedinta, am spus in sedinta si in procesele-verbale daca o sa cautam o sa gasim, 

ca in urma cu 2-3 ani nu este cerere pentru ca  a fost pe Asociatia satul Rustior 
iar de 2-3 ani asociatia e desfiintata.  

Domnul connsilieer Marcus Ioan – ar trebui sa mergeem pe cinci ani, asta e 
termenul de prescriptie.  
Domnul consilier Abos Ferencz – nu e asa de important, era discutia ca sa aflam 

cine a folosit. 
Domnul consilier Marcus Ioan – macar impozitul sa il plateasca. Daca am cerut 

ar trebui sa o ducem pana la capat. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – astazi am fost vizitati de DSVSA, pe raza 
localitatii Uila a fost confirmat un porc mistret cu pesta porcina. Sa speram ca va 

ramane la acest nivel desi n-i s-a cerut sa aplicam niste norme sanita-veterinare 
pentru preintampinarea raspandirii bolii si anumite sfaturi pentru crescatorii de 
animale, as vrea sa sustineti, speram sa nu fie probleme. Nu ar fi bine in preajma 

sarbatorilor sa aiba oamenii de suferit. Si cainii trebuiee legati. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar e confirmat? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – da. 
Domnul consilier Abos Ferencz – am mai pus intrebarea referitoare la casele 
proprietatea primariei, a statului, nici nu stiu cum sa le explic, in inventar nu le-

am gasit, nu apar nicaieri. Problema e ca la nr. 50, fosta gradinita, jumatate 
gradinita e in curte la Danut si la 183 e tot asa. Nu stiu ce se poate face.   
Domnul primar Cotoi Dumitru – o sa mergem sa vedem. Daca sunt pe comuna 

sau stat ce propuneeti sa facem. 
Doamna secretar general – am cautat in arhiva decizii, la 183 nu am gasit nimic, 

nici macar dosar de inchiriere, nimic. Am gasit ca a primit un lot de teren acordat 
sa isi faca casa, a fost cadru didactic,  dar ulterior a plecat la Bistrita, lotul a fost 



reluat, apoi a revenit la Uila. Sunt date pe care le-am gasit in arhiva. Trebuia sa 
fie contract de inchiriere. Daca bine stiu la nr. 50 e proprietatea comunei. 
Domnul consilier Abos Ferencz - casele s-au mai vandut in 1996. 

Domnul consilier Marcus Ioan – mai am eu o intrebare, in legatura cu 
intravilanul  Batosului, e clarificat pana la urma pana unde e, am auzit ca se 
vand terenuri ca intravilan, ca punct de repr cabana Liliac. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – acolo sigur nu e intravilan.  
Domnul consilier Marcus Ioan - eu stiu ca pana la cruce e intravilan. Atunci 

oamenii ar trebui sa stie, sunt tineri care am auzit ca au dat o gramada de bani 
pe un teren pe care vrea sa isi construiasca casa.  
Doamna secretar general – asta se poate verifica pe hartile PUG-ului.  

Domnul consilier Marcus Ioan – oamnii nici macar nu stiu ca s-ar putea sa fie 
intravilan.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – va multumesc pentru participare, vine 1 

decembrie, va spun „La multi ani!”, fiti exemple, arborati steagul. La sedinta 
viitoare vom discuta impozitele, am fi vrut in aceasta sedinta dar nu am primit 

inca nimic de la ADI ECOLECT cu referire la taxa pentru salubritate. 
In luna decembrie vom acorda copiilor din comuna pachetul de Craciun, se va 
amenaja casuta in parc, se mai pun eleemmentee de iluminat festiv.  

Va astept cu implicare. 
In luna decembrie va fi o sedinta obisnuita.  

Au participat destul de multi oameni la campania de vaccinare, in 6-7 vor veni 
pentru a doua doza, oameenii s-au grijit, la nivel de judet am stat pe un loc bun. 
Domnul consilier Marcus Ioan – daca cineva vine din afara si participa la o 

sedinta il pufneste rasul. Ati spus ca nu ati crescut impozitul niciodata de cand 
sunteti dumneavoastra primar decat cu rata inflatiei, la persoane juridice ati  
ajuns la coeficient  maxim plus inca 20%. Este sau  nu? 

Având în vedere faptul că problemele înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, va 
multumesc pentru prezenta si declar închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 
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